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> Retouradres Postbus 20901 2500 EX Den Haag 

de voorzitter van de Tweede Kamer 

der Staten-Generaal 

Binnenhof 4 

2513 AA DEN HAAG 

 

Datum 4 oktober 2011 

Betreft Kamervragen van Monasch en aanvullende vragen van 

Van Gent inzake duurder reizen op de OV-kaart.  

 

Ministerie van 

Infrastructuur en Milieu 

Plesmanweg 1-6 

2597 JG  Den Haag 

Postbus 20901 

2500 EX  Den Haag 

T 070-456 0000 

F 070-456 1111 

Ons kenmerk 

IENM/BSK-2011/120589 

 

Uw kenmerk 

2011Z16464 en 2011Z16465 

 

 

 

Geachte voorzitter, 

 

Hierbij bied ik u de antwoorden aan op de vragen van het lid Monasch over 

duurder reizen met korting op de OV-kaart. 

Door het lid Van Gent zijn, ter aanvulling op de vragen van het lid Monasch, ook 

vragen gesteld over dit onderwerp. De antwoorden op deze vragen treft u ook 

hierbij aan. 

 

Vragen van het lid Monasch: 

 

1 

Bent u bekend met het bericht „Reizen met korting op OV-kaart vaak duurder‟?1 

 

1 

Ja. 

 

2 

Wat is uw mening over het feit dat bus- en treinreizigers die met korting op hun 

OV-chipkaart reizen, geregeld niet goedkoper uit zijn dan reizigers die met hun 

OV-kaart geen korting krijgen? 

 

2 

Met de OV-chipkaart kunnen reizigers op saldo reizen of met een kortingsproduct.  

Decentrale overheden hebben in het Landelijk Tarievenkader afspraken gemaakt 

over het reizen met de OV-chipkaart. Daarin is onder meer afgesproken dat voor 

het reizen geldt dat de reiziger, als binnen 35 minuten na uitchecken wordt 

overgestapt, niet opnieuw het basistarief hoeft te betalen. 

 

Daarnaast zijn er kortingsproducten beschikbaar die binnen één of meer regio‟s 

geldig zijn en is er een landelijk kortingsproduct. De vervoerders geven aan dat 

wanneer bijvoorbeeld wordt overgestapt van reizen op saldo naar reizen op een 

kortingsproduct v.v. of overstappen tussen kortingsproducten van verschillende 

                                                
1 http://www.nu.nl/economie/2597848/reizen-met-korting-ov-kaart-vaak-duurder.html 
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vervoerders, het kan voorkomen dat opnieuw een basistarief in rekening wordt 

gebracht. 

Een aantal regio‟s heeft afspraken gemaakt over het herkennen en accepteren van 

elkaars kortingsproducten waardoor er niet opnieuw een basistarief in rekening 

wordt gebracht. 

 

Ik ben van mening dat de reiziger centraal moet staan in de afwegingen die 

partijen maken voor het reizen met de OV-chipkaart. Vanzelfsprekend is dit een 

complex geheel, aangezien verschillende kortingsproducten gelden van 

verschillende vervoerders en in verschillende regio‟s. Deze mogelijkheid tot 

differentiatie is ook ooit zo bedoeld bij de decentralisatie van het openbaar 

vervoer. Desalniettemin is het vanuit het belang voor de reiziger belangrijk dat 

hier meer samenhang in zit en dat door de betreffende decentrale overheden en 

vervoerders hierover nadere afspraken worden gemaakt.  

De decentrale overheden hebben mij laten weten dat ze de vervoerders zullen 

vragen te onderzoeken of aanpassing van het chipkaartsysteem mogelijk is en 

tegen welke kosten. 

 

3 

Bent u van oordeel dat de achterliggende oorzaak de slechte samenwerking tussen 

de vervoersregio‟s is? Zo nee, wat is volgens u dan de reden?  

 

3 

Zoals ik bij de beantwoording van vraag 2 heb aangegeven, was het bij de 

decentralisatie ook de bedoeling dat er verschillende kortingsproducten in 

verschillende regio‟s zouden kunnen worden geboden, maar dat de decentrale 

overheden en vervoerders vanuit het belang van de reiziger wel nadere afspraken 

kunnen maken over de geldigheid van regionale kortingen. 

 

4 

Bent u bereid om bij de implementatie van de aanbevelingen van de commissie 

Meijdam2 de problemen en onduidelijkheid bij het reizen met korting ook op te 

lossen? Op welke termijn denkt u dat de problemen zijn opgelost? 

 

4 

Als de heer Meijdam als kwartiermaker aan de slag gaat om de aanbevelingen uit 

het rapport van de naar hem genoemde commissie uit te werken, zal een van de 

onderdelen een permanente structuur voor een krachtige coördinatie en effectieve 

en efficiënte besluitvorming op die terreinen van de OV-chipkaart, die het niveau 

van individuele concessies overstijgen, betreffen. Deze structuur kan het tot stand 

komen van gezamenlijke afspraken, bijvoorbeeld ten aanzien van het herkennen 

en accepteren van kortingsproducten, bevorderen. 

 

5 

Bent u van mening dat de belangen van de vervoerders ondergeschikt moeten zijn 

aan het (financiële) gemak van de reizigers? 

 

5 

De belangen van de reizigers moeten centraal staan bij de afwegingen die partijen 

maken voor het reizen met de OV-chipkaart. 

 

                                                
2 Tweede Kamer vergaderjaar 2010-2011, 23 645, nr. 475 
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6 

Acht u het nog steeds mogelijk dat de OV-chipkaart het nationale vervoerbewijs 

kan worden in het licht van het veelvoud van OV-aanbieders en het grote aantal 

concessiegebieden? 

 

6 

De OV-chipkaart is geen nationaal vervoerbewijs in de zin van de Wet 

personenvervoer 2000. De OV-chipkaart wordt door de decentrale overheden en 

vervoerders ingevoerd. Op basis van de afspraken die ik met de decentrale 

overheden heb gemaakt bij het go-besluit in juni 2006 zal de OV-chipkaart het 

vervoerbewijs zijn in het gehele regionale openbaar vervoer. 

 

 

Vragen van het lid Van Gent: 

 

1 

Kent u het bericht “Reizen met korting op OV-kaart vaak duurder”?3 

 

1 

Ja. 

 

2 

Is het waar dat het OV-chipkaartsysteem (in sommige gevallen) een dubbel 

opstaptarief rekent wanneer overstappers een reis maken waarbij een deel van 

hun reis met een kortingsproduct van de ene vervoerder wordt gemaakt en een 

ander deel van de reis met (of zonder) een kortingsproduct (van een andere 

vervoerder) en is het juist dat er problemen ontstaan als reizigers verschillende 

kortingsproducten op hun kaart laden? 

 

2 

Voor het antwoord over het opnieuw betalen van het basistarief, verwijs ik u naar 

het antwoord op de vragen 2 en 3 van het lid Monasch. 

Ten aanzien van de verschillende kortingsproducten hebben de vervoerders het 

volgende aangegeven. Er hoeven geen problemen te ontstaan als reizigers 

verschillende kortingsproducten op hun kaart laden. Wanneer een reiziger 

verschillende kortingsproducten op zijn OV-chipkaart heeft geladen, zal het OV-

chipkaartsysteem één van deze producten selecteren. Zoals eerder aangegeven 

kan het bij een overstap van het ene kortingsproduct naar het andere 

kortingsproduct voorkomen dat het basistarief opnieuw in rekening wordt 

gebracht.  

 

3 

Kunt u aangeven bij welke vervoerders zich dergelijke problemen met 

kortingsproducten voordoen, bij welke kortingsproducten de problemen zich 

precies voordoen, hoe lang deze problemen al bestaan, hoeveel reizigers 

gedupeerd zijn en hoeveel geld daarmee gemoeid is? 

 

3 

De vervoerders hebben mij laten weten dat er op dit moment enkele regionale 

kortingproducten zijn ingevoerd, waaronder in de provincies Overijssel, Flevoland, 

Gelderland, Noord-Brabant en Limburg. Het betreft hier regionale kortingen die 

                                                
3 http://www.nu.nl/economie/2597848/reizen-met-korting-ov-kaart-vaak-duurder.html 
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niet geldig zijn in andere gebieden. Bij reizen buiten het (regionale) 

geldigheidsgebied kan het volgens de vervoerders voorkomen dat opnieuw een 

basistarief in rekening wordt gebracht. De vervoerders geven aan geen inzicht te 

hebben hoeveel reizigers dit betreft en hoeveel geld hiermee is gemoeid. 

Een aantal regio‟s heeft afspraken gemaakt over de geldigheid van de regionale 

kortingsproducten. De vervoerders geven aan dat er in dat geval sprake is van 

hetzelfde product, waardoor er bij het overstappen niet opnieuw een basistarief in 

rekening wordt gebracht.  

 

4 

Is het waar dat deze problemen zich enkel bij stads- en streekvervoerders 

voordoen en niet op het spoor? 

 

4 

De vervoerders hebben mij laten weten dat de beschreven situatie zich kan 

voordoen bij een overstap tussen verschillende producten. Dit kan zowel zijn bij 

de stads- en streekvervoerders als op het spoor bij overstappen tussen NS en 

regionale treinvervoerders, afhankelijk van de geldigheid van de verschillende 

producten. 

Recentelijk hebben de regionale treinvervoerders en NS afspraken gemaakt over 

het accepteren van verschillende kortingproducten die onlangs door NS zijn 

geïntroduceerd. Naar verwachting op 1 januari 2012 worden deze producten ook 

door de regionale treinvervoerders geaccepteerd en verkocht. De treinvervoerders 

hebben hierbij het belang van de reiziger centraal gesteld.  

 

5 

Bent u bereid er per ommegaande bij stads- en streekvervoerders op aan te 

dringen deze problemen met overstappen met kortingsproducten op te lossen en 

tot die tijd reizigers die een kortingsproduct willen kopen te wijzen op de 

gesignaleerde problemen? 

 

5 

Zoals ik heb aangegeven bij het antwoord op de vragen 2 en 3 gaat het om 

regionale kortingen die niet in andere gebieden geldig zijn. Het is winst dat met 

behulp van de OV-chipkaart de problemen rond het overstappen nu transparant 

worden en dat hierover nu concessieoverstijgende afspraken gemaakt kunnen 

worden. Daarbij zal ik partijen verzoeken om de communicatie naar de reizigers 

hierover te verbeteren. 

 

Hoogachtend, 

 

DE MINISTER VAN INFRASTRUCTUUR EN MILIEU 

 

 

 

 

 

 

mw. drs. M.H. Schultz van Haegen 

 

 


